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Eine Initiative Heidelberger Hochschullehrer führte am 1. Mai 2003 zur Gründung des Heidelberg 
Center for American Studies (HCA) als eines interdisziplinären Forschungszentrums. Das Center 
ist ein ein geistes-, sozial- und staatswissenschaftliches Forschungs- und Lehrinstitut von 
internationalem Rang. Kulturpolitisch hat diese Gründung einen hohen Rang. Mit dem HCA 
entsteht in Heidelberg eine Institution, die dem wirtschaftlichen und kulturellen Gewicht 
Südwestdeutschlands in den transatlantischen Beziehungen entspricht. An den konkreten 
Planungen für das Institut und den Studiengang “Master in American Studies” beteiligen sich 
bisher die Vertreter von zehn Disziplinen: Anglistik, Geografie, Geschichte, Musikwissenschaft, 
Philosophie, Politikwissenschaft, Rechtswissenschaft, Soziologie, Theologie und 
Wirtschaftswissenschaften. 
 
An interdisciplinary group of Heidelberg professors and students began working towards the goal 
of establishing a Heidelberg Center for American Studies (HCA) in January 2002. On May 1st, 
2003, the Center was officially opened. The HCA is to serve as a social, cultural, historical, and 
political science institute for research and teaching of international renown. For transatlantic 
relations, the founding of the HCA means the establishment of an institution in Heidelberg that 
corresponds to the economic and cultural importance of southwest Germany. Currently, ten 
disciplines are taking part in the curriculum for the “Master in American Studies” to be offered 
beginning in October 2004. They are: American literature, economics, geography, history, law, 
musicology, philosophy, political science, sociology, theology/religious studies. 
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